
Protokół ze wspólnego posiedzenia Komisji Gospodarki i Rozwoju oraz Komisji Spraw 
Społecznych w dniu 21 czerwca 2023 roku 

Centrum Kultury i Inicjatyw Obywatelskich w Podkowie Leśnej ul. Świerkowa 1 
 
 
Obecni: 
- Bożena Majewska – Przewodnicząca Komisji Gospodarki i Rozwoju 
- Magdalena Eckhoff – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych 
- Alicja Rotfeld-Paczkowska (KGiR,KSS) 
- Karolina Likhtarovich (KSS) 
- Anna Olejniczak-Siara (KSS) 
– Jacek Matłacz (KSS) 
- Wojciech Sancewicz (KSS) 
- Dąbrówka Smolny (KGiR) 
- Małgorzata Łaskarzewska (KGiR) 
- Wojciech Żółtowski (KGiR) 
- Sławomir Lasota (KGiR) 

oraz 
Burmistrz Miasta Podkowa Leśna Artur Tusiński 
Dyrektor Centrum Usług Wspólnych Mariola Stecko 
Kierownik Referatu Planowania i Rozwoju Miasta w Urzędzie Miasta Podkowa Leśna Joanna 
Oracka 
Zastępca Skarbnika Miasta Beata Bała 
 

PRZYJĘTY PORZĄDEK POSIEDZENIA 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum. 
2. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń Komisji. 
3. Opiniowanie projektów uchwał w sprawach: 
a. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2040, 
b. zmiany uchwały budżetowej Miasta Podkowa Leśna na 2023 rok, 
c. zmiany uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego niektóre zasady 
wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w przedszkolu i szkole, dla których Miasto Podkowa 
Leśna jest organem prowadzącym. 
4. Dyskusja nt. projektu uchwały złożonego przez radną Małgorzatę Łaskarzewską ws. 
ustanowienia pomników przyrody. 
5. Sprawy różne. 
6. Wolne wnioski. 
7. Zamknięcie posiedzenia. 
 

Ad. 1) 

Przewodniczące Komisji wspólnie rozpoczęły posiedzenie o godzinie 19.04,  przywitały 
obecnych na posiedzeniu 3 członków Komisji Gospodarki i Rozwoju oraz 6 członków Komisji 
Spraw Społecznych po czym stwierdziły kworum. Porządek posiedzenia został wyświetlony. 



Ad. 2) 

Przewodnicząca Komisji KGiR zarządziła przegłosowanie projektu protokołu z posiedzenia 
Komisji Gospodarki i Rozwoju z 23 maja 2023 roku. 
W wyniku głosowania: 3 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu, protokół został 
przyjęty. 
 
Przewodnicząca Komisji KSS zarządziła przegłosowanie projektu protokołu z posiedzenia 
Komisji Spraw Społecznych z 29 marca 2023 roku. 
W wyniku głosowania: 6 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu, protokół został 
przyjęty. 
 
Ad. 3) 

a)  

Zastępca Skarbnika Beata Bała powiedziała, że w uchwale budżetowej wprowadzono zmiany 
związane z wydatkami niewygasającymi przeznaczonymi na zmianę stałej organizacji ruchu. 
Do budżetu wprowadzone zostały środki na piknik ekologiczny pozyskane z WFOŚiGW i środki 
związane z wydaniem licencji taxi. W wydatkach zwiększone zostały środki na remonty dróg, 
przygotowanie projektu studium i stałej organizacji ruchu, nasadzenia zieleni w mieście, 
kontrole przestrzegania zapisów ustawy antysmogowej oraz zabiegi kastracji/sterylizacji psów 
i kotów wraz ze znakowaniem zwierząt. W inwestycjach zwiększono wydatki na remont ul. 
Miejskiej, Grabowej i Sarniej. Do budżetu wprowadzone zostają zadania dofinansowane przez 
Marszałka Województwa dotyczące przebudowy ul. Zachodniej oraz zmiany nawierzchni na 
terenie rekreacyjnym przy Świerkowej 1.  
 
O godzinie 19.12 do obrad dołączyła Radna Małgorzata Łaskarzewska. Obecnych 4 członków 
KGiR.  
 
Burmistrz Miasta Artur Tusiński powiedział, że do budżetu wprowadzono środki na naprawę 
dróg destruktem, w związku z planami wyrównania również ulicy Sosnowej. Zakres i ilość 
wyrównanych tym sposobem dróg będzie zależał od wysokości przetargu. Gmina otrzymała 
pieniądze na kontrole przestrzegania zapisów ustawy antysmogowej, która będzie polegała 
na pobraniu próbek popiołów z paleniska i wykonaniu pełnych badań sprawdzających czym 
jest opalane. Kontrola ta będzie dotyczyła mieszkańców, którzy zadeklarowali jako piec na 
paliwo stałe jako główne źródło ciepła w swoim domu. Planowane jest zorganizowanie 
pikniku ekologicznego na terenie Szkoły Podstawowej, promującego dobre praktyki i 
zachowania w zakresie ochrony środowiska. Gmina złożyła wniosek o dofinansowanie 
remontu ulicy Warszawskiej i Jeleniej, który jest obecnie rozpatrywany. Ogłoszone zostaną 
przetargi na wykonanie remontu ulicy Grabowej i Miejskiej. W WPF wprowadzona została 
dotacja na budowę odcinka ścieżki rowerowej na ul. Kolejowej pomiędzy ulicą Sosnową, a 11 
Listopada.  



 
Radny Wojciech Sancewicz zadał pytanie dot. stacji Podkowa Leśna Wschodnia. 
Burmistrz Miasta Artur Tusiński odpowiedział, że obecnie trwają rozmowy z Zarządem WKD 
by po zakończeniu budowy toru, wymienić wiaty na peronach, zmodernizować przystanki w 
Podkowie Leśnej, wykonać dodatkowe przejście i nasadzenia. 
 
Przewodnicząca zapytała czy rosną wydatki w gminie. 
Burmistrz Miasta Artur Tusiński odpowiedział, że w porównaniu do poprzedniego roku 
wydatki zwiększyły się o 2.637.000 zł. W budżecie zwiększany jest deficyt ponieważ 
pokrywany jest on nadwyżkami i dotacjami z lat ubiegłych. Priorytetem jest wykonanie 
remontów dróg i nasadzeń zieleni, ponieważ łatwo otrzymać na te cele dotacje. W 
ogłoszonym przez gminę przetargu na naprawę nawierzchni dróg destruktem jest ul. 
Ogrodowa, Jeża, Krecia i Krasek. Możliwe jest również wykonanie remontu ulicy Warszawskiej 
jeśli gmina otrzyma na ten cel dofinansowanie.  
 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki i Rozwoju zarządziła zaopiniowanie projektu uchwały w 
sprawie „zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2040” 
Wyniki głosowania: 4 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

b)  

Przewodnicząca Komisji Gospodarki i Rozwoju zarządziła zaopiniowanie projektu uchwały w 
sprawie „zmiany uchwały budżetowej Miasta Podkowa Leśna na 2023 rok” 
Wyniki głosowania: 4 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

c)  

Dyrektor CUW Mariola Stecko powiedziała, że w regulaminie wynagradzania zostaje 
wprowadzony nowy dodatek, który związany jest z wprowadzeniem od września klas 
dwujęzycznych. Nauczyciele, którzy będą uczyć w tych klasach są uprawnieni do dodatku za 
trudne warunki pracy, który wynosi 50% podstawowej stawki godzinowej. Szacowane jest, że 
koszt prowadzenia zajęć w dwóch klasach będzie wynosił ok. 30.000 zł. W klasach 
dwujęzycznych co najmniej 3 przedmioty będą prowadzone wyłącznie po angielsku i 
planowane jest że będzie to informatyka, chemia, biologia i matematyka. W zeszłym roku 
dodatkowe zajęcia z języka angielskiego zostały wprowadzone również w Przedszkolu 
Miejskim. W roku szkolnym 2023/2024 w szkole będą trzy klasy 8, w tym jedna dwujęzyczna  
oraz dwie klasy 7, w tym jedna dwujęzyczna.  
 
Przewodnicząca zapytała ile kosztów oświaty jest pokrywane z budżetu gminy. 
Burmistrz Miasta Artur Tusiński odpowiedział, że gmina pokrywa 40% kosztów.  



Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych zarządziła zaopiniowanie projektu uchwały w 
sprawie „zmiany uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego niektóre zasady 
wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w przedszkolu i szkole, dla których Miasto 
Podkowa Leśna jest organem prowadzącym” 
Wyniki głosowania: 6 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki i Rozwoju zarządziła zaopiniowanie projektu uchwały w 
sprawie „zmiany uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego niektóre zasady 
wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w przedszkolu i szkole, dla których Miasto 
Podkowa Leśna jest organem prowadzącym” 
Wyniki głosowania: 4 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od głosu. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

Ad. 4) 

Kierownik PRM Joanna Oracka powiedziała, że obecnie w Podkowie Leśnej mamy 400 drzew, 
które tworzą pomniki przyrody. Drzewa te są stale monitorowane i poddawane pielęgnacji 
jeśli zachodzi taka potrzeba. Urząd Miasta nie prowadzi wykazu ile środków przeznaczył na 
pielęgnacje pomników przyrody w ostatnich latach. Na początku tego roku wykonane zostało 
rozeznanie rynku, które pokazało, że koszt podstawowych zabiegów na drzewie z działki 
prywatnej wynosi 2.600 zł, a koszt pielęgnacji drzewa z terenu miejskiego to 1.250 zł. Roboty 
pielęgnacyjne nie są wykonywane w każdym roku, lecz na bieżąco musi być wykonywany 
przegląd drzew przez osobę uprawnioną i posiadającą odpowiednią wiedzę w tym zakresie.  
 
Przewodnicząca KSS zapytała czy w lesie Młochowskim jest obecnie jakiś pomnik przyrody. 
Kierownik PRM Joanna Oracka powiedziała, że w lesie obecnie jest 126 pojedynczych drzew 
uznanych za pomniki przyrody. Oprócz przeprowadzania podstawowych zabiegów 
pielęgnacyjnych, na drzewa zakładane są wiązania w celu podtrzymywania ich koron. Koszt 
wiązań wacha się między 500 zł a 2.000 zł i muszą być one odnawiane co kilka lat.  
 
Radna Małgorzata Łaskarzewska powiedziała, że w jej wniosku o podjęcie uchwały były 
określone koszty potrzebne na pielęgnacje dodatkowych pomników przyrody, których średnia 
wynosiła 625 zł  na drzewo.  
 
Radna Karolina Likhtarovich zapytała w jaki sposób została uchwalona ochrona poprzednich 
drzew.  
Joanna Oracka powiedziała, że głównie pomniki przyrody ustanawiał minister albo 
wojewoda. Dopiero w 2009 roku kompetencje do ustanawiania nowych pomników przyrody 
otrzymały rady miasta.  
 
Radna Małgorzata Łaskarzewska powiedziała, że w wykonanej ekspertyzie jest określone, że 



proponowane w uchwale drzewa są w stanie dobrym i nie będzie konieczna ich pielęgnacja w 
najbliższych latach. Drzewa te są okazałe i należą do rzadkich gatunków, więc warto chronić je 
przed ścięciem. Co więcej, las wpływa na jakość życia mieszkańców zwiększając ich dobrostan 
i bogactwo.  
 
Radna Dąbrówka Smolny zapytała o możliwość uzyskania dotacji na pomniki przyrody. 
Kierownik PRM Joanna Oracka powiedziała, że jedyną instytucją, która udziela 
dofinansowania do pielęgnacji pomników przyrody jest Wojewódzki Fundusz Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej. Gmina może w przyszłości ubiegać się o dofinansowanie na 
pielęgnacje, lecz limit środków jakie można pozyskać to 100.000 zł. Gmina musi pielęgnować 
nie tylko pomniki przyrody, lecz również pozostałą zieleń miejską, więc nie ma w budżecie 
wystarczająco środków na wykonanie wszystkich prac.  
 
Radny Wojciech Sancewicz powiedział, że był przekonany o tym, że ustanowienie nowych 
pomników przyrody w lesie Młochowskim utrudni leśniczym wycięcie tych drzew oraz innych 
drzew znajdujących się w bliskiej odległości od pomników przyrody. Dzięki temu, inicjatywa 
Radnych uchroniłaby znacznie większą ilość drzew niż te zaproponowane w projekcie 
uchwały.  
 
Radna Małgorzata Łaskarzewska powiedziała, że obecnie drzewa nie mogą być wycinane w 
odległości 15 metrów od korony pomnika przyrody. 
 
Burmistrz Miasta Artur Tusiński powiedział, że w obowiązujących przepisach nie ma czegoś 
takiego jak otulina 15 metrów dokoła pomnika przyrody.  
 
Radna Dąbrówka Smolny powiedziała, że podczas wojny niektóre z podkowiańskich drzew 
pełniły funkcję skrytki dla Żydów. Zaproponowała oznakowanie tych drzew jako pomniki 
historyczne.  
 
Przewodnicząca KSS zapytała w jaki sposób można zdjąć ochronność z pomników przyrody. 
Burmistrz Miasta Artur Tusiński powiedział, że jest to wykonywane uchwałą rady miasta.  
 
Przewodnicząca KSS powiedziała, że Radnym zależy na ochronie jak największej ilości drzew i 
ważne jest czy drzewa w otulinie pomnika przyrody również są chronione prawem. Zapytała 
kto może wydać jednoznaczną opinie czy jest jakiś teren ochronny wokół pomnika przyrody.  
 
Burmistrz Miasta Artur Tusiński powiedział, że urząd może jedynie apelować do leśników by 
nie wycinali wszystkich drzew znajdujących się w pobliżu pomnika przyrody.  
 
O godzinie 20.16 do obrad dołączył Radny Wojciech Żółtowski. Obecnych 5 członków KGiR.  
 



Radna Małgorzata Łaskarzewska powiedziała, że mieszkańcy złożyli petycję, w związku z którą 
przygotowała omawiany projekt uchwały. Obecnie Radni powinni wybrać drzewa, które chcą 
ustanowić pomnikami przyrody. Następnie projekt uchwały trafi do zaopiniowania przez 
prawnika i Generalną Dyrekcję Ochrony Środowiska.  
 
O godzinie 20.26 Radna Małgorzata Łaskarzewska opuściła salę obrad. Obecnych 4 członków 
Komisji KGiR.  
O godzinie 20.27 do obrad dołączył Radny Sławomir Lasota. Obecnych 5 członków Komisji 
KGiR.  
 
Burmistrz Miasta Artur Tusiński powiedział, że po ustanowieniu nowych pomników przyrody 
urząd skieruje pismo do przedstawicieli Lasów Państwowych by prowadzili prace wycinkowe 
na tyle daleko by nie uszkodzić pomników. Zaproponowany projekt uchwały nie spełnia 
wymogów formalnych by mógł zostać przyjęty.  
 
Radny Sławomir Lasota powiedział, że popiera podjęcie zaproponowanej uchwały. Dodanie 
20 drzew do już istniejących 400 pomników przyrody to wzrost jedynie o 5%, więc nie będzie 
to generowało wysokich kosztów. 
Burmistrz Miasta Artur Tusiński powiedział, że  wydatki na drzewa zawsze będą, a obecnie ich 
wysokość nie jest znana. Niekiedy drzewa są badane tomografem, co wiąże się z kosztami w 
wysokości kilkunastu tysięcy za sztukę. W latach 2015-2017 gmina wydała ponad 1.2 mln na 
pielęgnowanie drzew wysokich w mieście, w ramach których prace były prowadzone również 
przy pomnikach przyrody. Nie wiadomo jednak jaka konkretnie kwota była przeznaczona na 
te drzewa.  
 
Radna Alicja Rotfeld-Paczkowska zapytała co należy zmienić w projekcie uchwały by spełniła 
warunki formalne i można było ją przyjąć.  
Burmistrz Miasta Artur Tusiński powiedział, że obecnie projekt dotyczy Warszawy, ponieważ 
podstawowe dane nie zostały zmienione i nie ma on wymaganej formy uchwały. Po 
zaopiniowaniu projektu uchwały przez Generalną Dyrekcję Ochrony Środowiska, konieczne 
jest przeprowadzenie konsultacji społecznych, ze względu na to, że zakres uchwały dotyczy 
prawa miejscowego. Zaproponował by Radni zgłosili wniosek o przygotowanie 
odpowiedniego projektu uchwały, by urząd mógł wszcząć procedurę ochrony wybranych 
przez Radnych drzew.  
 
Członkowie obydwu Komisji wspólnie ustalili treść wniosku: 
Wniosek do Burmistrza Miasta Podkowa Leśna o przygotowanie projektu uchwały w 
sprawie ustanowienia pomników przyrody w Lesie Młochowskim dla drzew 
rekomendowanych w opinii dendrologa Roberta Kraszewskiego z dnia 7 kwietnia 2023 r. o 
numerach 1, 7, 9, 11, 12, 16, 17, 18, 19, 22, 24, 25. 
Wyniki głosowania Komisji Spraw Społecznych:  6 za, 0 przeciw, 0 radnych wstrzymało się od 



głosu. 
Wyniki głosowania Komisji Gospodarki i Rozwoju: 4 za, 0 przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu. 
 

Ad. 5) 
Nie zgłoszono spraw różnych. 

Ad. 6) 
Nie zgłoszono wolnych wniosków.  

Ad. 7) 
Przewodniczące Komisji wspólnie zamknęły posiedzenie o godzinie 20.54. 

 

Protokół sporządziła Marta Myszkowska 

 

Przewodnicząca Komisji  
     Gospodarki i Rozwoju  

/-/ 
Bożena Majewska 

 
                                                                                                      

Przewodnicząca Komisji  
        Spraw Społecznych  

/-/ 
Magdalena Eckhoff 

 


